
Protokół Nr 33/17 

z obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego V kadencji  

odbytej w dniu 21 grudnia 2017 r. 

w sali 145 Kujawsko – Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Bydgoszczy 

 

 

1. Obrady XXXIII Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego o godz. 10.00 otworzył 

Przewodniczący Zenon Rydelski, który powitał wszystkich Radnych i przybyłych gości. 

Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu) Przewodniczący stwierdził 

quorum, a tym samym prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 19 Radnych na ogólny 

stan 23 Radnych (nieobecni na sesji byli Radni: Romuald Góralczyk, Małgorzata 

Kaźmierczak, Joanna Kin i Jacek Kruszyna).  

 

2. Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad XXXIII Sesji Rady Powiatu 

Bydgoskiego (projekt z 8 grudnia 2017r.), który został następnie przyjęty stosunkiem 

głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się (załącznik nr 2 do protokołu).  

 

3. Radni przyjęli Protokół Nr 32/17 z obrad XXXII Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu  

30 listopada 2017r. stosunkiem głosów: 18 za, 0 przeciw i 1 wstrzymujący się. 

 

4. Przewodniczący Rady zaproponował powołanie na Sekretarza Obrad Radnego Romana 

Guździoła, a do Komisji Wniosków Radnych: Annę Jakubowską, Radosława 

Kempinskiego i Żanettę Kaźmierczak. Wszyscy Radni, wyrazili zgodę  

na kandydowanie. W następstwie głosowania kandydatury Radnych zostały przyjęte 

stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.  

 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu Powiatu Bydgoskiego, 

przedstawił pan Wojciech Porzych – Starosta Bydgoski. Informacja pisemna stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

6. Informację o stanie finansów Powiatu Bydgoskiego przedstawiła pani Grażyna Czepanko 

– Skarbnik Powiatu. Dotychczas dochody Powiatu zrealizowane zostały w 97% z czego:  

- część oświatowa subwencji ogólnej w 100%, ponadto Minister Finansów zwiększył 

subwencję ogólną o ponad 120 tys. zł, 

- udział w podatku dochodowym od osób fizycznych prawie 100% (do pełnego 

wykonania brakuje jeszcze 28 tys. zł, a ostatnia transza wpłynie do 8 stycznia przyszłego 

roku),  

- podatek dochodowy od osób prawnych wpływa nieregularnie w różnych wielkościach, 

pod koniec roku jego wykonanie wykazuje tendencję wzrostową i aktualnie wynosi ponad 

100%, 

- dotacje od Wojewody Kujawsko – Pomorskiego na realizację zadań zleconych w 98%,  

a na realizację zadań własnych w 98%, 

- dotacje z tytułu zawartych umów i porozumień w 92% (do pełnego wykonania brakuje 

ok. 314 tys. zł w tym 300 tys. zł z Nadleśnictwa Rożanna na budowę obiektu 

inżynierskiego), 

- inne źródła (środki unijne) w 47% (niskie wykonanie jest spowodowane tym, że środki 

na realizację zadania drogowego Trzciniec – Ciele wpłyną dopiero w przyszłym roku), 

- realizacja dochodów własnych wykazuje dużą dynamikę i wynosi aktualnie 94%. 



Wydatki Powiatu, zgodnie ze sprawozdaniami finansowymi, za okres jedenastu miesięcy 

br. zrealizowane zostały w 73%, w tym wydatki inwestycyjne w 50%,  dotacje w 84%, 

świadczenia dla rodzin zastępczych w 86%, wynagrodzenia i pochodne w 86%.  

 

7. Radny Piotr Kozłowski podziękował za odpowiedź na interpelacje z sesji 30 listopada 

2017r. zaznaczając jednocześnie, że jej treść nie jest satysfakcjonująca. Radny poprosił  

o doprecyzowanie, kiedy zbierze się i podejmie decyzję Zespół Komunikacyjno                          

– Drogowy w sprawie przejść dla pieszych w Niemczu na ul. Bydgoskiej? Dalej Radny 

zgłosił również interpelację w sprawie przedstawienia w terminie miesiąca pisemnej 

informacji o zrealizowanych inwestycjach w poszczególnych gminach od początku 

bieżącej kadencji i o planowanych do realizacji w latach następnych o których mowa  

w udzielonej odpowiedzi pisemnej. 

Radny Adam Ryfa nawiązał do swojej rozmowy z Radną Małgorzatą Niedźwiedzką                 

w sprawie obchodów 100-Lecia Odzyskania przez Polskę Niepodległości i zasugerował 

aktywne włączenie się Powiatu Bydgoskiego i Szkół Powiatowych do ich organizacji. 

Radny zapytał się również, kiedy będzie zrealizowana obwodnica Białych Błot? Pani 

Małgorzata Niedźwiedzka – Członek Zarządu Powiatu wyjaśniła, że głównym 

organizatorem obchodów będzie Powiat. Dużą część przygotowań uroczystości przejmie 

Szkoła Podstawowa Nr 1 w Solcu Kujawskim, której Radna jest Dyrektorem. Szkoła 

dysponuje bowiem dużą aulą.  

 

8. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 272/XXXIII/17 w sprawie określenia 

jednostki budżetowej, która gromadzi dochody na wyodrębnionym rachunku, źródeł                    

z których dochody są gromadzone, ich przeznaczenia oraz sposób i tryb sporządzania 

planu finansowego dochodów i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian                   

w tym planie oraz ich zatwierdzania (załącznik nr 4 do protokołu). Uchwała została 

podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

9. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 273/XXXIII/17 w sprawie ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych jednostek oświatowych,                       

dla których Powiat Bydgoski jest organem rejestrującym oraz trybu przeprowadzania 

kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania (załącznik nr 5 do protokołu). 

Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

10. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 274/XXXIII/17 w sprawie ustalenia 

wykazu niezrealizowanych wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2017 (załącznik nr 6 do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za,                 

0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

11. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 275/XXXIII/17 w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Bydgoskiego na lata 2017 – 2027 (załącznik                

nr 7 do protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw                           

i 0 wstrzymujących się. 

 

12. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 276/XXXIII/17 w sprawie zmian 

budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2017 (załącznik nr 8 do protokołu). Uchwała została 

podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

13. Skarbnik Powiatu poinformowała, że poza projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2018 – 2028 oraz budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2018, przesłana została 



Radnym za pośrednictwem e-sesji treść autopoprawki Zarządu Powiatu do ww. projektów 

(załącznik nr 9 do protokołu). Przekazane zostały także Radnym pozytywne opinie 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028, o projekcie uchwały budżetowej 

Powiatu Bydgoskiego na 2018r. i o możliwości sfinansowania planowanego deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Bydgoskiego na rok 2018 

(załączniki nr 10 – 12 do protokołu). Radni nie wnieśli uwag i zapytań. Następnie przyjęli 

w głosowaniu uchwałę Nr 277/XXXIII/17 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej dla Powiatu Bydgoskiego na lata 2018 – 2028 (załącznik nr 13 do protokołu). 

Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

14. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 278/XXXIII/17 w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Bydgoskiego na rok 2018 (załącznik nr 14 do protokołu). Uchwała 

została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

15. Radni nie wnieśli uwag do informacji o pracach Komisji Rady Powiatu Bydgoskiego  

w roku 2017 (załącznik nr 15 – 19 do protokołu). 

 

16. Radni nie wnieśli uwag do informacji o pracy Rady Powiatu Bydgoskiego w roku 2017 

(załącznik nr 20 do protokołu). 

 

17. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 279/XXXIII/17 w sprawie przyjęcia 

planów pracy Komisji Rady Powiatu Bydgoskiego na rok 2018 (załącznik nr 21 do 

protokołu). Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw                                      

i 0 wstrzymujących się. 

 

18. Radni bez uwag przyjęli w głosowaniu uchwałę Nr 280/XXXIII/17  w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Powiatu Bydgoskiego na rok 2018 (załącznik nr 22 do protokołu). 

Uchwała została podjęta stosunkiem głosów: 19 za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. 

 

19. Radny Leszek Kuziak, w imieniu Kierownictwa i Pracowników Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Gądeczu, przekazał obecnym najlepsze życzenia świąteczno  

– noworoczne. Następnie zgłosił w imieniu swoim i Radnego Bashara Al-Shaer  wniosek 

o postawienie lustra drogowego przy skrzyżowaniu w Gądeczu (wniosek został 

odnotowany w Sprawozdaniu Komisji Wniosków stanowiącym załącznik nr 22 do 

protokołu). 

Radny Bashar Al-Shaer zgłosił pisemny wniosek o wyrównanie pobocza dróg nr 1267C              

i 1268C (wniosek został dołączony do Sprawozdania Komisji Wniosków stanowiącego 

załącznik nr 22 do protokołu). 

Radny Radosław Kempinski zgłosił wniosek w sprawie możliwości przyznawania kosza 

słodyczy przy różnych imprezach okolicznościowych (wniosek został odnotowany                         

w Sprawozdaniu Komisji Wniosków stanowiącym załącznik nr 22 do protokołu). 

Pan Wojciech Porzych – Starosta Bydgoski, w imieniu władz Gminy Koronowo, 

przekazał Radnym podziękowania za udzielone przez Radę Powiatu wsparcie w usuwaniu 

skutków nawałnicy z sierpnia br.  

Radna Elżbieta Mojzesowicz zwróciła się z pytaniem do Przewodniczącego Rady, jakie są 

koszty reklamy w Gazecie Pomorskiej, gdzie publikowane są informacje dotyczące pracy 

i obowiązków Zarządu i czy pozostali Radni też mogą wykorzystywać środki Starostwa  

na ten sam cel? Na sesjach obecni są przecież dziennikarze, którzy relacjonują  pracę 

Powiatu. Radna uznała zatem za niestosowne zamieszczanie w prasie dodatkowych 



reklam. Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie są mu znane koszty publikacji                       

w prasie. 

  

20. Przechodząc do punktu odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski, Przewodniczący 

Rady zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy istnieje jeszcze potrzeba złożenia 

ewentualnych dalszych wyjaśnień na sesji? Radni nie wnieśli uwag.  

 

21. Sprawozdanie Komisji Wniosków,  stanowiące załącznik nr 22 do protokołu, przedstawił 

Wiceprzewodniczący Rady pan Piotr Chudzyński. 

 

22. W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął obrady  

XXXIII Sesji Rady Powiatu Bydgoskiego V Kadencji o godz. 10.57. 

 

 
Protokołowała: Paulina Wengler 

Sekretarz Obrad: Roman Guździoł 

 


